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ســخنگوی اقتصادی دولت گفت: اگر فردی حداقل ۱۰۰ هزار دلار وارد 
کشور کند می تواند اقامت بگیرد.

سید احسان خاندوزی با اشاره به اینکه قرار است انحصار واردات شکسته 
شده و از انحصار چند شرکت خاص دولتی و خصوصی خارج شود، اظهار 
کرد: بنا بر این است هر کس بتواند کالا را ارزان تر وارد کند او را تشویق 
کنیم و خودِ واردکننده ها با هم در کاهش قیمت کالاهای وارداتی رقابت 

داشته باشند. سخنگوی اقتصادی دولت در خصوص قانون اقامت گرفتن 
ایران با سقف ســرمایه گذاری ۲۵۰ هزار دلار اظهار کرد: قبول داریم که 
ســقف های اعلام شده بالاست لذا به ۱۰۰ هزار دلار کاهش پیدا کرده و 
اگر فردی حداقل ۱۰۰ هزار دلار وارد کشــور کند می تواند اقامت بگیرد 
و تمهیداتی فراهم شــده برای اینکه جذابیت بیشتری برای جذب سرمایه 
گذاری ایجاد شــود.خاندوزی درباره اینکه ایران بهشت ثروتمندان است؟ 

عنوان کرد: ایران با مردمان و نعمات فراوانش قطعاً کم از بهشــت ندارد 
اما اینکه تبدیل به جایی شــود که ثروتمندان بیایند و محل فرار مالیاتی 
باشــد این طور بوده که اگر ما بتوانیم بیشتر مالیات را از این تعداد که به 
جهت عددی کم هستند اما به لحاظ حجم گردش اقتصادی غیر تولیدی 
و سوداگری زیاد هســتند بگیریم کمک می کند جاهای دیگری رخصت 

کنیم و فشار مالیاتی بر دیگر اقشار را کم کنیم.

ارائه اقامت به هر خارجی که ۱۰۰ هزار دلار وارد کشور کند
وزیر اقتصاد خبر  داد: 

اقتصادی
اخبار کوتاه 

رئیس جمهور درمورد گشت ارشــاد، گفت: زندگی زنان ایرانی 
همواره با حجاب همراه بوده؛ هیچکس کار ســلیقه ای حق ندارد 
بکنــد؛ جامعه در مدار قانون اســت؛  در بحث کاهش ســرعت 
اینترنت، اگر در سنوات گذشته، زیرساخت ها کامل شده بود، الان 
مشــکل نداشــتیم و ملاقات با رئیس جمهور آمریکا برای ملت 

ایران فایده ای ندارد
سید ابرهیم رئیسی، رئیس جمهور در نشست خبری به مناسبت 
یک سالگی دولت دیروز )7شهریور۱4۰۱( درباره امنیت اجتماعی 
و گشت ارشاد در جامعه نیز تاکید کرد: »زنان و دختران ما عفت 
و پاکی را از یک فرهنگ و تمدن بســیار قوی و قدیمی در ایران 
اسلامی دارند و این انتخاب امروز نیست. عفیفه بودن زن ایرانی 
برای امروز نیست. الان هم در جامعه مدار قانون است، هیچ کس 
حق کار سلیقه ای یا فراقانونی ندارد. ملاک قانون است و احترام 
به قانون برای همه ضروری است و معتقدم قانون محوری، همه 

مسایل را حل می کند.«
ســیدابراهیم رئیسی در ابتدای نشست خبری خود با نمایندگان 
رســانه های داخلی و خارجی با بیان اینکه خدا را شاکرم که یک 
سال به عنوان مسئول، خدمتگزار مردم بودیم، اظهار کرد: من از 
مردم صبورمان که دولت را کمک کردند و با ما همراه شدند و از 
همه دســتگاه ها و به ویژه اصحاب رسانه که در این زمینه فعال 

بودند تشکر می کنم.
وی افزود: حتی از کســانی که انتقاد داشــتند و از در اصلاح و 
دلسوزی نکاتی را به دولتمردان گوشزد کردند هم تشکر می کنم. 
رئیسی یادآور شد: تغییر رویکردهایی را در این مدت داشتیم و در 
یک سال گذشته مواردی را در این زمینه داشتیم که اولین مورد 
آن ایجاد دولتی مردم و توجه به مردم و خواســت آنان و حضور 

در میان مردم بود.
رئیس جمهوری ادامه داد: حضور در میان مردم کشور در شهرها و روستاها 
در راســتای همین دیدگاه بوده است. حضور در مجامع کارگری، حوزه ها و 
دانشگاه ها در همین راستا بوده است. کسانی که ملامت می کردند ثمر این 
حضور در بین مردم چیســت و نگران آن بودند، تجربه میان مردم بودن و 

لذت آن را نچشیده اند.
ساختار فسادزا در دولت باید اصلاح شود

رئیسی تصریح کرد: ستیز با فساد سومین رویکرد ماست، باید با 
کســانی که با رشوه و سایر موارد نظام اداری ما را با فساد همراه 
می کنند، مقابله شــود. حتی در مواردی که نه فساد، بلکه تخلف 
صورت گرفته است هم به دنبال نظارت و کنترل و مقابله بودیم 
و البته وظیفه ضدیت با فســاد در هر ســازمانی اول از همه خود 
همان ســازمان و دولتمردان باید باشند و در این مورد آنچه که 

وجود داشته با آن برخورد شده است.
وی افزود: ســاختارهای فســادزا در دولت باید اصلاح شود تا 
جلوی تولید پرونده های متعدد را بگیریم،   البته آنچه شکل بگیرد 
به آن رســیدگی می شود. ما باید ســاختارها را اصلاح کنیم که 

اساساً چنین اتفاقاتی نیفتند.
کسری بودجه ام المسائل کشور است

وی افزود: این موضوع کســری بودجه ام المسائل کشور است. 
ولی ما در حالی ســال ۱4۰۰ را پشت ســر گذاشتیم که کسری 
بودجه بدون اســتقراض از بانک مرکزی و خلق پول حل شد. اما 

چطور حل شد؟ چون درآمد ایجاد شد.
رئیس جمهوری تأکید کرد: در مســئله تورمی که قریب به ۶۰ 
درصد در شهریور ۱4۰۰ بود با اولین اقدام دولت سیزدهم مواجه 
شــد، که برای مقابله با آن کارهای تورم زا را کنار بگذارد. کار به 
جایی رسید که اقدامات دولت در اسفند ۱4۰۰ و فروردین ۱4۰۱ 
به کاهشــی شــدن تورم انجامید و تورم را به حدود ۳۵ درصد 

کاهش داد.
رئیس دولت ســیزدهم ادامه داد: بعد از آن با تورم ۱۲ درصدی 
در خرداد ۱4۰۱ مواجه شــدیم که بــا اصلاح اقتصادی رخ داد و 
البته آن تغییری که داده شــد تغییر بزرگی بود. چندنرخی بودن 
ارز را همه کارشناســان اقتصادی غیرقابل قبول می دانستند، اما 
از جنبه های اجرایی و مسائل اجتماعی نظرهایی داشتند که خدا 
را شــاکرم در نهایت کار به شکلی پیش رفت که تورم به 4۰.۵ 

درصد رسیده است.
تنش های آبی در استان های مختلف شناسایی و 

برای آن برنامه ریزی کرده ایم
وی ادامه داد: کالاهای اساســی امــروز هیچ نگرانی درباره اش 
وجود ندارد، در حالی که در گذشــته برخی از آنها در حالت قرمز 
قرار داشــت، اما امروز نگرانی وجود ندارد. همچنین قطعی برق 
را داشتیم که باعث می شــد مردم و کارگاه ها هزینه هایی از این 
جهــت پرداخت کنند، اما امروز دیگــر این اتفاق رخ نداد و حتی 
قطعی گازی که در برخی استان ها داشتیم را دیگر شاهد نبودیم 
و در کنارش کار حوزه انرژی و گاز را با همســایگان آغاز کردیم 

و سیاست همسایگی را پیگیری کردیم.
رئیسی یادآور شد: من اولین ســفرم در دولت به خوزستان بود 
تا مشــکلاتی که مردم آنجا در مساله آب داشتند را بررسی کنیم 
و آبرســانی به خوزســتان امروز در حال اجرا است و برنامه های 
بلندمدت، میان مدت و کوتاه مدت را داریم و در دولت تاکید داریم 
که در زمینه مصرف آب برنامه ریزی و مدیریت داشــته باشــیم. 
همچنین تنش های آبی در اســتان های مختلف شناســایی شده 

است و برای آن برنامه ریزی کرده ایم.
 دولت ۴۰ درصد از فروش نفت را به صندوق 

توسعه می ریزد
رئیس جمهوری در ادامه با بیان اینکه مساله حقوق و دستمزد از 
موضوعات مهم دولت است، گفت: در زمانی که دولت را تحویل 
گرفتیم برای پرداخت حقوق کارمندان با مشکلاتی مواجه بودیم، 
اما تا امــروز یک روز پرداخت حقوق و دســتمزد عقب نیفتاده، 
آن هم بدون اینکه اســتقراض و چاپ پول داشته باشیم. چرا که 
درآمد ایجاد شد، فروش نفت صورت گرفت و فرارهای مالیاتی را 
پیگیری کردیم و نتیجه این شد که هم حقوق پرداخت شد و هم 
بدهی دولت گذشته را پرداخت کردیم. در کنار حقوق و دستمزد، 
سررسیدهای اوراقی که وجود دارد می رسد و باید پرداخت شود.

وی افــزود: ۲۰۲ هزار میلیارد تومــان مجموعه کار ما در حوزه 
عمرانی اســت و این امر با افزایش درآمد رخ داده است. این در 
حالی اســت که ما یک چیز را نداریم و آن این اســت که ما آن 
۲۰ درصد درآمد از صندوق توســعه ملی را نداریم و 4۰ درصد از 
فروش نفت را به صندوق توســعه می ریزیم تا در اختیار توســعه 
کشور باشد در حالی که درگذشته از این 4۰ درصد، ۲۰ درصد در 

اختیار دولت قرار داشت.
رئیسی یادآور شد: ما افزایش حقوق و دستمزدها را هم داشتیم 

و مســئله رتبه بندی معلمان را داریم که بعد از ده ســال در حال 
اجرا اســت. تا حدی که ممکن است دولت تلاش کرده است که 
پرداخت ها را افزایــش دهد، هرچند می دانیم که این موارد برای 
حل مشــکلات مردم کافی نیست، اما تمام تلاش دولت در این 

امر انجام شده است.
معیشت مردم برایم مهم است

رئیس جمهور مبنی  بر اینکه در زمان انتخابات وعده هایی برای 
بهبود معیشــت مردم دادید از جمله پرداخت های فزاینده دولت 
گذشــته، حذف ارز رانتی و غیره، سوال این است که پایان پروژه 
آواربرداری دولت قبل چه وقت به اتمام می رســد؟ رویکرد شما 
باعــث اعتماد و امید در مردم و ترمیم فاصله میان مردم و دولت 
شده اســت اما مهم ترین کاستی ها و کمبودهای دولت سیزدهم 
چیســت؟ گفت: برای برداشتن فاصله بین مردم و دولت به مردم 
می گویم که از وضعیت آنها مطلع هستم، روزانه و ساعتی. ساعتی 
بر من نمی گذرد که معیشــت مردم برایم مهم نباشد. نشده در 
کنار سفره ای بنشــینم و به این فکر نباشم که مسوولیت من در 
قبال تامین ســفره مردم است. آیا دســت آنها به سفره می رسد 

یا نه؟ منتی بر کسی نیست، این جایگاه خدمتگزاری من است.
وی ادامــه داد: از ابتدای دولت بحث بــوده که چه کنیم تورم 
مهار و کاهشــی شود و چه باید کرد نسبت به نظارت بر قیمت ها 
و کالاهــا و همواره این مورد تاکید دولت بوده اســت و اگر نبود 
مساله اصلاح اقتصادی،  تورم روندش کاهشی نمی شد. ما در این 
رابطه نسبت به یارانه ای که به مردم داده شد، یعنی همان ۳۰۰ 
و 4۰۰ تومان اقدام کردیم. از این مبلغ چیزی برای رفع کســری 
بودجه دولت نمی ماند و این بخشی از رفع مشکلات مردم است و 
برای زدودن فقر مطلق بوده است. در برخی روستاها که می روم 
مردم می گویند درآمد ما همان یارانه است و درآمد دیگری ندارند. 
آنچه روند امور را از این به بعد رقم می زند، حتما کاهش تورم را 

به دنبال دارد و وضعیت معیشت حتما بهبود می یابد.
رئیســی خاطرنشــان کرد: ما پنج میلیارد دلار سرمایه گذاری 
اقتصادی یعنی دو برابر گذشــته در این مدت داشــتیم و تنها در 
زمان برجام این سابقه بوده است و در مواقع دیگر سابقه نداشته 
است. به علاوه سرمایه گذاری داخلی هم داشتیم و شرکت های 
بــزرگ و بانک ها را به ســرمایه گــذاری وارد کردیم. از این رو 
افزایش بهره وری، جبران حقوق و دستمرد، و یارانه ها در مجموع 

بهبود یافت و حتما شرایط را در آینده بهتر می کند.
 در وعده های خود برای ساخت مسکن 

تجدیدنظر نمی کنیم
رئیســی در پاسخ به پرسش روزنامه خراسان درباره امکان برای 
بازنگری دولت در برخی وعده های خود، اظهار کرد: رفع بیکاری 
ضرورت کشور و نیاز جدی کشور است، نه یک وعده تبلیغاتی تا 
دیگــران ما را ببیند یا به ما توجه کنند. اگر این اتفاق رخ ندهد و 
یک میلیون شغل شکل نگیرد ما شاهد افزایش بیکاری هستیم.

رئیس جمهوری یادآور شد: این نیاز کشور است که یک میلیون 
مسکن در سال ساخته شــود. وضعیت امروز در مسکن به دلیل 
عقب ماندگی ســال های پیش است که باید یک میلیون مسکن 
ایجاد می شــد و نشد. ۲۰۰ هزار مسکن روســتایی و ۸۰۰ هزار 
مســکن شهری جزو نیاز کشور اســت و مصوبه مجلس هم در 

زمینه قانون مسکن است.
وی تاکید کرد: مسکن زمین می خواهد که در حاشیه شهر زمین 
دولتی وجود دارد، دوم تسهیلات و سوم مصالح است که مشکلی 
در آن نداریم و تسهیلات هم در اختیار دولت است و کار آن آغاز 
شــده و در دست ساخت در بخش های مختلف کشور است. البته 
معنایش این نیســت که همه مســکن را هم خود دولت بسازد. 
بخش خصوصی را هم باید در این زمینه مشــارکت داد، بنابراین 
مــا در این وعده خود تجدیدنظر نمی کنیــم و نخواهیم کرد. ما 
مصمم هســتیم که آن را انجام دهیم و آن را قابل اجرا می دانیم. 

بانک زمین هم داریم.
رئیســی ادامه داد: اهمیت موضوع مســکن باعث شد که اولین 
وزراتخانه برای بازید همان مســکن و شهرســازی باشد. درباره 
اشتغال هم چه در شش ماهه دوم ۱4۰۰ و چه در پنج ماه ۱4۰۱ 
عددی که داریم ۹7۰ هزار اشــتغال اســت که البته آن را کافی 

نمی دانیم و زمینه را برای ایجاد اشتغال بیشتر می دانیم.
رئیس جمهوری تأکید کرد: اگر موانع ایجاد اشتغال برطرف شود 
که در بســیاری موارد صرفاً نیازمند برطرف کردن همین موانع 
هستیم، نه ســاخت کارخانه یا نظایر آن، آن وقت ایجاد اشتغال 
بیشتر هم می شود. پس ما در پیمان خود تجدیدنظر نخواهیم کرد 

و به مردم و  وعده ای که داده ایم وفادار خواهیم بود.
مذاکره برای رفع تحریم هاست

وی مبنی بر اینکه شــما درباره فعالیت در حوزه خنثی ســازی 
تحریم هــا و رفع تحریم ها وعده دادیــد، با این نرخ تورم بالا در 
ایــران باور دارید خنثی ســازی تحریم ها موثر بوده اســت و آیا 
به دیپلماســی برای رفع تحریم ها باور دارید؟ اظهار کرد: خنثی 
ســازی تحریم ها را دنبال می کنیم و قرارگاهی برای آن تشکیل 
دادیم بــا معاون اول رییس جمهور. هم چنیــن رفع تحریم ها را 
با وزارت خارجه و از طریق مذاکــرات دنبال می کنیم. در خنثی 
ســازی تحریم ها خیلی از تحریم هایی که ما را محدود می کرد، 
محقق نشــد و محدودیتی را برای خود در این رابطه به رسمیت 
نمی شناســیم. ســطح تعامل ما با کشــور های منطقه تا ۵ برابر 

افزایش یافته اســت و صادرات نفت ما امروز در وضعیتی اســت 
که احســاس می کنیم باید آنچه در توان داریم را بگذاریم و چه 

صادرات نفتی و غیرنفتی را ادامه می دهیم.
رییســی گفت: نسبت به بلوکه کردن پول های ایران که اقدامی 
ظالمانه و غیرقانونی اســت برخی پول ها را آزاد کردیم و برخی 
با اقدمات غیرقانونی آمریکا در محدودیت اســت. برای برداشتن 
تحریم ها ما میز مذاکره را ترک نکردیم، مذاکره برای رفع تحریم 
هاســت و آن هایی که به تعهد خود پشــت پا زدند باید برگردند 
و تعهداتشــان را عمل کنند. ما تاکیدمــان در این مذاکرات رفع 

تحریم هاست.
رییس جمهور خاطرنشان کرد: مذاکرات هم در همین چارچوب 
با محوریت رفع تحریم ها انجام می شــود. ما بر راســتی آزمایی 
اطمینان بخش و تضمین هــای اعتماد آفرین در مذاکرات تاکید 
کردیــم. هم چنین تاکید داریم که مســایل پادمانی حتما حل و 
فصل شــود و این یک رکن در مذاکرات است و بدون آن سخن 
از توافق معنا ندارد. توافق باید همراه باشد با حل و فصل مسایل 
پادمانی و نکاتی کــه ایران به عنوان راهبرد دنبال می کند. ما از 

تحقق منافع ملت ایران کوتاه نیامده و نخواهیم آمد.
زیرساخت هایی که درگذشته باید در حوزه اینترنت 

ایجاد می شد، ایجاد نشد
رییس جمهور درباره وعده انتخاباتی برای ارزان شــدن اینترنت 
و افزایش سرعت آن بوده است چه شد؟ گفت: قبلا گفتم و الان 
هم دنبال می کنم و وزیر را مســوول کردم که دو گزارش در ماه 
ارایه کند، در شورای عالی فضای مجازی. از ابتدای دولت در یک 
سال گذشته فیبر نوری که سرعت را تا ده برابر بالا ببرد را شاهد 
بودیم که یک و نیم میلیون محیط خانه یا کسب و کار دسترسی 
پیدا کردند به آن و تا پایان سال ۵ میلیون امکان دسترسی شان 
ایجاد می شــود و تا پایان دولت ان شاء الله ۲۰ میلیون خانواده یا 
محیط کســب و کار دسترسی شــان فراهم می شود و سرعت را 
حداقــل ده برابر می کند و امروز با توجه به اینکه کســب و کار 
و زندگی مردم در این فضا هســت، حتما ایجاد این دسترسی به 

زیرساخت ها ضروری است.
وی ادامه داد: کار هایی باید در سنوات گذشته انجام می شد برای 
زیرساخت ها که انجام نشــده است. اگر زیرساخت ها کامل شده 
بود، امروز مشکل نداشتیم، مشــکلات امروز به دلیل این است 
که زیرســاخت هایی که باید در حوزه اینترنت و ارتباطات ایجاد 
می شــد، ایجاد نشده است. حالا ما باید عقب ماندگی ها را جبران 
کنیم. با همکاری بخش خصوصــی تلاش داریم که این کار را 
پیش ببریم و این پیگیری و تلاش روزانه اســت و ان شاءالله تا 
آخر دوره نواقص برطرف می شود. هم چنین دسترسی دهک های 
پایین به اینترنت هم انجام شد و وزیر هم اعلام کردند که نسبت 
به سه دهک اول دسترسی رایگان شد. ما بنا داریم صادق الوعده 

باشیم که ان شاءالله خواهیم بود.
هیچ فایده ای مترتب بر ملاقات روسای جمهور 

ایران و آمریکا نیست
رییس جمهوری در پاســخ به پرسش ســی بی اس نیوز درباره 
اینکه آیا وی حاضر اســت در جریان ســفر به نیویورک اگر از او 
خواسته شود یا آمریکا بخواهد با بایدن ملاقات کند یا به صورت 
غیررسمی حاضر اســت به بایدن سلام کند یا با او دست بدهد، 
تصریح کرد: من در نشســت قبلی در پاسخ به سوال مشابه گفتم 
خیر. بازهم خیر را تکرار می کنم. هیچ فایده ای مترتب بر ملاقات 
ما و ایشــان نیســت، نه برای ملت ایران و نه برای ما و نه برای 
منافــع ملت بزرگ ایران و برنامه ای هم برای این ملاقات وجود 

ندارد و نخواهد داشت.
برنامه جامع برای همکاری ایران و روسیه وجود دارد

وی در پاسخ به پرســش اسپوتنیک درباره افزایش تعامل میان 
ایران و روســیه، اظهار کرد: ما همکاری مان با کشــور روســیه 
یک همکاری راهبردی اســت و در حوزه های مختلف با روسیه 
همکاری داریم که روزبه روز توســعه یافته است. در نشست های 
ما در مســکو یا آقای پوتین در تهران بــر ادامه همکاری و رفع 

موانع تاکید شده است.
رئیســی افزود: نسبت به کریدور شــمال و جنوب کار با جدیت 
دنبال می شــود تا به نتیجه برسد. سرمایه گذاری در حوزه انرژی 
و نفت و گاز در حال انجام اســت که دارد دنبال می شود و برخی 
از موارد آن هم اجرایی شده است. این همکاری تداوم می یابد و 
برنامه جامع برای این همکاری وجود دارد که نسخه های ابتدایی 
آن ببین وزارت خارجه دو کشــور تبادل شــده تا به یک نتیجه 

مشخص برسد.
افزایش حقوق کارگران امسال مسبوق به سابقه 

نبوده است
رییــس جمهور مبنی بر این که در شــرایط تورمــی برای بار 
دوم در ترمیــم حقوق کارکنان آن را افزایــش دادید، اما حقوق 
کارگران با آنچه در این شــرایط و قیمت ها شاهدیم فاصله دارد 
و ســهم افزایش ۵۵ درصدی را به ده درصد رسانده اند یا با حق 
مسکن کارگران موافقت نشده است، گفت: لیست افزایش حقوق 
کارگران در سنوات گذشــته را دارید، حتما این لیست را بگیرید 
و ببینید. این میزان افزایش که امســال اتفاق افتاد، مســبوق به 
ســابقه نبوده اســت، قبل از ما هم دولت ها بودند، اما این میزان 
افزایش مسبوق به سابقه نبوده است، آن هم در شرایط اقتصادی 

که ما داریم.
وی اظهار کرد: نکته دیگر درباره بازنشســتگان تامین اجتماعی 
این اســت که این حکم قانون اســت، ده درصد را قانون تعیین 
کرده اســت و آن را هم عمل کردیم. اما نسبت به بازنشستگان 
آنجا که امکان داشــت دولت از اختیارات قانونی اش اســتفاده 
کرده تا این میزان حقوق افزایش یابد. در یک صحبتی در زمان 
انتخابات گفتم بازنشسته هزینه اش پایین نیامده که افزایش یافته 
اســت. این افزایش نسبت به مساله پرداخت در سال اول نه فقط 
نســبت به معلمان که ۳۵ هزار میلیارد بــرای رتبه بندی آن ها 
انجام شــد، بلکه در ارتباط با کارگران هم افزایش یافته اســت. 
تلاش ما این است که برای کارگران و بازنشستگان و معلمان و 
عموم کارکنان آنچه که باید متناسب سازی شود. نمی گویم صد 
در صد، اما بار زیادی از دوششان برداشته شود. اقدامات دیگری 
هم انجام دادیم مثلا شــش میلیون بیمه ســلامت امسال شده 
اســت یا در طرح »دارویار« افزایش قیمت به عهده بیمه ها قرار 
گرفت. از این رو تا می توانیم بگوییم سعی داریم بار هزینه مردم 
یعنی ۸۵ میلیون نفر به ویژه کســانی که کارگر و کشاورز و معلم 

هستند را کم کنیم.
وی درباره معرفی وزیر کار نیز تصریح کرد که ان شاءالله کسی 

معرفی می شود که دغدغه کار و تامین اجتماعی اش ویژه باشد
کاری که باعث افزایش تورم می شود را انجام نمی دهیم

رییســی مبنی بر اینکه موارد گرانی برای ســال آینده چیست؟ 
گفت: برخی انعکاس ها در رسانه ها از صحبت ها من درست نبود. 
گفته شــد که فلانــی گفته برخی گرانی ها را برای ســال آینده 
می گذاریم، من گفتم اقتضاء قانون بعضی از گران کردن هاست. 
مثلا گفتم درباره حقــوق گمرکی اگر بخواهیم 4 درصد بگیریم 
در همــه کالا هــا تاثیر می گذارد و ما گفتیــم از این منبع درآمد 
می گذریم. ما هــر کاری که بتواند تورم را کاهش دهد، را انجام 
می دهیم این هــم یکی از کار هایی بود که پیشــنهاد کردیم و 
لایحــه دو فوریتی را به مجلس دادیم و هنــوز هم به تصویب 
نرسیده است. از این دست مواردی که در قانون است، یعنی الزام 
قانونــی داریم مثل اینکه ارز 4۲۰۰ را ارز نیمایی کردیم که الزام 
قانونی داشــت، این هم الزام قانونی دارد که به 4 درصد تبدیل 
کنیــم، اما اگر مجلس با تبدیل 4 درصد به ۱ درصد موافقت کند 
که ظاهرا هم با این موافق هســتند. ما دنبال این هستیم که از 
ناحیــه قانون و دولت، کاری که باعث افزایش تورم می شــود را 

انجام ندهیم.
روابط بین ایران و عربستان در گرو اجام تعهداتی 

از جانب عربستان است
رییس جمهوری در پاســخ به پرسشــی تلویزیــون قطر درباره 
نحوه ارتباط جمهوری اســلامی با برخی کشــور های همسایه 
و برنامه ریزی بــرای بهبود و اصلاح روابط با کشــور های مثل 
عربستان ســعودی، تصریح کرد: ارتباط با همسایگان و سیاست 
همســایگی را دنبال می کنیم. در ســال اول دولت این سیاست 
تثبیت شــد و در سال دوم این روابط دوجانبه به روابط چندجانبه 
و منطقه ای و بین المللی خواهد انجامید و ما آن را دنبال خواهیم 

کرد.
رییس دولت سیزدهم یادآور شد: ما همواره به همسایگان تاکید 
کردیم که امنیت خود را با حضور بیگانگان و آمریکا دنبال نکنید. 
امنیت منطقه باید به دســت منطقه باشــد و خود منطقه باید آن 

امنیت را تامین کند.
رئیســی همچنین درباره روابط ایران و عربســتان اظهار کرد: 
در مورد عربســتان ما با میزبانی کشــور عراق پنج دوره مذاکره 
داشتیم. تعهداتی طرف عربستانی دارد که انجام آن، راه را برای 
اقدامات بعدی بازخواهد کــرد. حتماً روابط دیپلماتیک و بین دو 

کشور در گروی این تعهداتی است که باید انجام شود.
بر اطلاع رسانی به موقع درباره مذاکرات تاکید کرده ام

وی در پاســخ به پرســش روزنامه اطلاعات مبنی بر اینکه چرا 
دولت برای اطلاع رســانی از مذاکرات به حداقل موارد بســنده 
می کند، گفت: مذاکرات اگر با اطلاع رسانی به موقع همراه باشد 
خیلی خوب است، اما اگر به موقع نباشد ممکن است که در روند 

مذاکرات اختلال ایجاد کند.
رییس دولت ســیزدهم ادامه داد: تاکید مــا بر مذاکره کنندگان 
این اســت که در هر مقطعی که کار به نقطه اطلاع رسانی رسید 
با هماهنگی با دبیرخانه شــورای عالی امنیت ملی، ســخنگوی 
وزارت خارجه و معاون سیاســی وزیر خارجه در زمان مناســب 
اطلاع رســانی می کنند. ما با حبس اطلاع رســانی هرگز موافق 
نیستیم و بر اطلاع رســانی به موقع درباره مذاکرات عقیده دارم 

و بر آن تاکید کرده ام.
هزینه برای ارتقای علم را سرمایه گذاری می دانیم

رئیس جمهوری در پاسخ به پرسش خبرگزاری پانا مبنی بر اینکه 
به آموزش و پرورش در ســند تحول بنیادیــن چه نگاهی دارد، 
اظهار کرد: اســاس نظام ما مسائل فرهنگی است و کار معلمان 
در آموزش و پرورش انبیایی است. ما هرگونه هزینه برای ارتقای 

علم را نه هزینه که سرمایه گذاری می دانیم.
وی افــزود: اهمیتی که به مقام معلم می دهیم شــأن و منزلت 
معلم باید حفظ شــود و یک بخش از رتبه بندی معلمان مســئله 
مالی اســت بخشی اساسی آن بالارفتن کیفیت تعلیم و تربیت و 
افزایش شأن معلمان است تا مقدمه ای برای جریان تحول تعلیم 

و تربیت باشد.
کار مشترک بین ما و ترکیه درباره حقابه در حال 

انجام است
رئیسی در پاسخ به پرسش تی. آر. تی ترکیه درباره مواضع دولت 
جمهوری اســلامی در حوزه دیپلماسی آب با کشور های همسایه 
و بــه ویژه ترکیه، اظهار کرد: با دولــت ترکیه همکاری دوجانبه 
و منطقه ای داریم. مســئله آب را بایــد پیگیری می کردیم و این 
موضوع در سفر آقای اردوغان به تهران انجام شد و تأکید کردم 
که آذری های ما نگران حقابه ما از ارس هستند و آقای اردوغان 
هم قبول کرد که باید این نگرانی ســریع رفع شــود تا نگرانی 
آذری های ما و جمهوری اسلامی کاملًا رفع شود که کار مشترک 

بین ما و ترکیه درباره حقابه در حال انجام است.
شروط ایران برای تحقق برجام ۲

رییس جمهوری در پایان با اشــاره مجــدد به تاکیدات خود در 
زمینه توافق هســته ای، یادآور شد: ما تاکید داریم که در توافق، 
اول تضمین های اطمینان آور و دوم راستی آزمایی عینی و عملی و 
سوم رفع تحریم ها به صورت معنادار و پایدار و چهارم بسته شدن 
ادعا های سیاســی درباره پادمان که به نظر ما اساسی هم ندارد، 

انجام شود.

وزیر صمت اعلام کرد:
صدور ۲3۰ میلیون کد رهگیری در 

حوزه قطعات یدکی خودرو
وزیــر صمت گفت: تاکنون ۱۳۰ هزار شناســه کالا و ۲۳۰ 
میلیــون کد رهگیری در حوزه قطعــات یدکی خودرو صادر 

شده است.
به گزارش امتیــاز و به نقــل از وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، ســید رضا فاطمی امین در حاشیه نشست کمیسیون 
اصل نود، اظهار کرد: تا چند مــاه آینده فروش هر گونه لوازم 
یدکی خودرو بدون شناسه کالا در سطح خرده فروشی ممنوع و 
عرضه کالای بدون کد رهگیری حکم قاچاق و تقلبی را خواهد 
داشــت. وزیر صنعت، معدن و تجارت، هدف از اجرایی شــدن 
این طرح را حذف کالای قاچاق و تقلبی از سطح جامعه عنوان 
کرد و گفت: تاکنون ۱۳۰ هزار شناســه کالا و ۲۳۰ میلیون کد 

رهگیری در حوزه قطعات یدکی خودرو صادر شده است.

رئیس کنفدراسیون صادرات عنوان کرد:
 استفاده از رمزارز برای 

واردات خودرو امکانپذیر است
رئیس کنفدراسیون صادرات با بیان اینکه استفاده از رمزارز 
برای واردات خودرو امکانپذیر است، گفت: در دنیا هنوز رمزارز 
برای تجارت به رســمیت شناخته نشده لذا برای واردات باید 
توافق دوجانبه صورت گیرد.محمد لاهوتی در مورد اســتفاده 
از رمزارزها در تجارت خارجی، اظهار کرد: اســتفاده از رمزارز 
در شرایط کنونی اقتصاد ایران یکی از ابزارهای مهم در حوزه 
واردات اســت و در آینده احتمالًا در حوزه صادرات هم قابل 
اســتفاده و کمک کننده باشد. اما با توجه به اینکه هم اکنون 
منشــأ استخراج رمزارز برای دولت مهم و مبنای استفاده هم 
برای رمزارزهای مجاز اســت بنابراین فعلًا در حوزه واردات 
عملیاتی شده است.رئیس کنفدراسیون صادرات ایران افزود: 
اســتفاده از رمزارزها در حوزه واردات تقریباً موفق هم بوده و 
طبق اعلام سازمان توسعه تجارت ایران، سه هفته پیش ۱۰ 
میلیون دلار رمزارز در حوزه واردات استفاده شد.وی با اشاره 
به واردات خودرو با استفاده از رمزارزها، گفت: در حوزه خودرو 
که یک حوزه حساسیت برانگیز برای بانک مرکزی و وزارت 
صمت است و به نوعی باید با ارزهای صادراتی، واردات انجام 
شود و طبق گفته ها به نظر می رسد که قرار نیست ارز نیمایی 
به واردات خودرو تعلق گیرد، بنابراین استفاده از ارز صادراتی 
و رمزارز می تواند کمک کننده باشد.لاهوتی افزود: نکته حائز 
اهمیت این است که فعلًا در دنیا تنها کشوری که در تجارت 
خارجی رمزارز را به رســمیت شناخته ایران است و به همین 
جهــت در حوزه واردات کمک کننده تأمین ارز باشــد.عضو 
هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران با بیان اینکه باید منشأ 
رمزارز از سوی ارائه کننده اعلام و قابل تأیید باشد، ادامه داد: 
با توجه به اینکه شــرط استفاده از رمزارز، استخراج قانونی و 
با مجوزی بوده که توسط بانک مرکزی قابل رصد است، لذا 
می تواند نقش مؤثری در تسهیل تجارت خارجی داشته باشد.

وی تصریح کرد: البته هیچ بانک مرکزی در دنیا هنوز رمزارز 
را برای تجارت به رسمیت نشــناخته است، بنابراین وضعیت 
استفاده از این ابزار در تجارت به نحوه توافقات دوجانبه ایران 
و کشــورهای مبدا برمی گردد و اگر آن کشورها بپذیرند قطعاً 
امکان پذیر است. لاهوتی با بیان اینکه استفاده از هر شیوه ای 
که محدودیت های فعلــی را دور بزند، مفید خواهد بود، گفت: 
هر روشی که در شرایط تحریمی به ما فرصت حضور مؤثر در 
تجارت خارجی را بدهد کمک کننده اســت مشروط بر اینکه 

کشورهای هدف نیز پذیرنده رمزارز باشند.

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد:

رفع گلوگاه ترافیکی در محور هراز
معاون وزیر راه و شهرســازی از رفع گلوگاه ترافیکی شهر 
آمل و محور هراز و افتتاح تقاطع غیرهمســطح میدان هزار 

سنگر آمل هم زمان با هفته دولت خبر داد.
به گزارش امتیاز  و به نقل از وزارت راه و شهرســازی، 
محمدرضا کدخدازاده اظهار کرد: به منظور تسهیل در اتصال 
و رفت و آمد به محور هراز، ساماندهی ترافیک و رفع گلوگاه 
ترافیکی میدان هزار ســنگر به ویژه در مسیر محور هراز به 
سمت محمود آباد و بالعکس این پروژه به بهره برداری رسید. 
مدیرعامل شــرکت ساخت و توســعه زیربناهای حمل ونقل 
کشــور افزایش ایمنی، تعریض و بهسازی رمپ های طرفین 
را از دیگــر اهــداف احداث این تقاطع اعــلام کرد و افزود: 
کاهش مصرف سوخت، رونق گردشگری و توسعه اقتصادی 
مناطق شمالی کشور و اصلاح طرح هندسی محدوده اجرایی 
پروژه نیز بخش دیگری از مزایای بهره برداری از این تقاطع 
محسوب می شــود. کدخدازاده در خصوص ویژگی های فنی 
این پروژه اظهار داشت: تقاطع غیرهمسطح میدان هزار سنگر 
آمل با رمپ های طرفیــن 4.۵ کیلومتر طول دارد. طول پل 
۲۰۰ متر بــوده و دارای پنج دهانه ۳۰ متری و دو دهانه ۲۵ 
متری است و در آن ۱۲ ستون و ۹۶ شمع به کار رفته است.
معاون ســاخت و توســعه راه ها با اشــاره به ۱4۰ هزار متر 
مکعب عملیات خاکی در این پروژه خاطرنشان کرد: به منظور 
ســاخت این پل ۳۸ هزار متر مکعب بتن ریزی و ســه هزار 
مترمکعب حفاری شــمع صورت گرفته اســت و در آن هزار 

و 7۲۰ تن آرماتور و ۲۰ هزار تن آسفالت به کار رفته است.

فروش ارز اربعین در ۱۵۰ شعبه بانک سپه
شعب منتخب بانک سپه در سراسر کشور از امروز سه شنبه 
هشتم شــهریور ماه به زائران اربعین حسینی ارز اربعین ارائه 

می کنند.
۱۵۰ شــعبه منتخب بانک ســپه در سراسر کشور به منظور 
تسهیل شــرایط عزیمت هموطنان به کربلای معلی در ایام 
اربعین حسینی، طبق بخشنامه بانک مرکزی و با هماهنگی 
بازار متشــکل ارزی اقدام به فروش ارز )به میزان ۱۰۰ دلار( 
می کنند. متقاضیان واجد شــرایط بالای ۱۸ سال می توانند 
برای خرید ارز اربعین با همراه داشــتن اصل کارت ملی، دارا 
بودن کارت بانکی و شماره تلفن همراه به نام متقاضی و ارائه 
پرینت ثبت نام در ســامانه سماح) کد رهگیری ۱۰ رقمی( به 

شعب منتخب بانک سپه در سراسر کشور مراجعه کنند.

رئیس جمهور در نشست خبری پاسخ داد؛

»حقوق کارگران«، »گشت ارشاد«، »اینترنت« »ساخت مسکن« و دیدار با بایدن!


